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Yhteenveto valtuustoaloitteista, jotka ovat tiedoksi saattamatta vuosilta 
2021 ja 2022 
 
Vuosilta 2021 ja 2022 on jäänyt käsittelemättä ja valtuustolle tietoon saattamatta seuraavat 
valtuustoaloitteet: 
 
Kaupunginvaltuusto 24.5.2021  
Lauri Kosonen: Vähäpäästöisen autoilun edistäminen 
Infrapäällikkö on vastannut aloitteeseen: 
”Kaupungista löytyy pikalatauspisteitä (22 kW) tällä hetkellä keskustasta 12 kpl. Latauspisteet 
sijaitsevat yleisillä parkkialueilla Malminrannassa, Kauppatorilla ja Puistokadulla.” 
 
Kaupunginvaltuusto 21.6.2021 
Lauri Kosonen: Puistoniityt 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille.  
- Valmisteilla ja käsitellään 2023 aikana. 
Kaupunginpuutarhurin vastaus: 
”Puistoniitty on perustettu muutama vuosi sitten Brahenkadun ja Asemantien väliselle kaistaleelle. 
Savonniemeen uimahallin taakse puretun leikkikentän alueelle on puistoniityn perustaminen aloitettu.” 
 
Kaupunginvaltuusto 21.2.2022 
Tero Juuti: 
Puistokummitoiminta, roskaantumisen ehkäiseminen 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille. 
- Valmisteilla ja käsitellään 2023 aikana. 
 
Kaupunginpuutarhuri on vastannut aloitteen tekijälle 20.11.2023 
”Halukkaat järjestöt, seurat, koululuokat ja yksityiset henkilöt ovat tähänkin asti halutessaan saaneet 
kaupungilta siivousvälineitä ja -tarvikkeita, ja kaupunki on hoitanut siivouksen jälkeen roskasäkit pois.  
Ongelmana tähän saakka on ollut, että roskien keräämistä ja siivoamista on oltu halukkaita tekemään 
useimmiten ainoastaan kaupungin keskustan alueella, jolloin laitakaupungin alueet, esim. Nätkin, 
Nojanmaan ja Kellarpellon metsiköt, eivät ole päässeet siivouksesta osallisiksi. Kaupunki huolehtii omana 
työnä myös laitakaupungin uima- ja leikkipaikkojen sekä rakennettujen viheralueiden siistimisen. 
Mikäli joku taho tai henkilö haluaa ryhtyä puistokummiksi, niin siihen ei kaupungin puolesta ole estettä. 
Halukkaat henkilöt tai järjestöt voivat ilmoittautuvat puistokummeiksi, jonka jälkeen sovitaan 
tarvittavista järjestelyistä.” 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
”Kannelliset roskakorit maksavat noin 600 -  700 euroa / kori (asennettuna). Roskakorien hankkimista 
varten tulisi varata esim. 20 000 euroa talousarvioon, jos esimerkiksi haluttaisiin lisätä kannellisten 
roskakorien määrää keskusta-alueella 20: llä kappaleella. 
Nykyisiin roskakoreihin voitaisiin harkita lintuläppiä/hygienialuukkuja, jotka ehkäisisivät lintujen 
aiheuttamaa roskien leviämistä ympäristöön. Lintuläpät/hygienialuukut maksavat noin 100 
euroa/roskakori.” 
 
Kaupunginvaltuusto 12.12.2022 
Jouni Koskela: 
Purettujen talojen pihaan niittyjä ja kukkaketoja 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille. 
- Valmisteilla ja käsitellään 2023 aikana. 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
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Kaupunginpuutarhurin vastaus: 
”Purettujen rakennusten maapohja on kaavoitettu tonttimaaksi, ei puistoksi. Aloite välitetty 
maankäyttöön.” 
 
 
Valtuustoaloitteet vuodelta 2023 
 
Kaupunginvaltuusto 27.3.2023 
 

1. Niemelä Sanna  
Kouluvalmentajatoiminnan aloittaminen 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asian 8.6.2023§ 120   
”Kouluvalmentajatoiminnan käynnistäminen on talousarvioon vaikuttava ja henkilötyövuosia lisäävä 
toimenpide. Tällä hetkellä talousarviossa ei ole varattu rahaa kouluvalmentajatoiminnan 
käynnistämiseen (palkkakustannus noin 34.000 euroa/vuosi) eikä henkilöstösuunnitelmaan ole 
sisällytetty kouluvalmentajan tehtävää. Tällä hetkellä Savonlinnassa on jo käynnissä 
kasvatusohjaajatoiminta, joka on sisällöltään hyvin samankaltaista kuin valtuustoaloitteessa 
käynnistettäväksi esitetty kouluvalmentajatoiminta.” 
 

2. Stenberg Eija  
Pienvenelaitureiden ja Kerimäen vierasvenesataman kunnostaminen 
Satamapäällikkö on ilmoittanut aloitteen tekijälle aloitteen käsittelyajan. 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
”Kunnallisteknisten palveluiden vuoden 2024 tavoitekorttiin on venepaikkojen osalta kirjattu 
seuraavasti: 
 Tavoite 2024 
 Kaupungin vuokraamien venelaituripaikkojen lukumäärän priorisointi käyttöasteen ja laitureiden 
kunnon perusteella siten, että laituripaikkoja keskitetään vähintään tyydyttävässä kunnossa oleville 
laituripaikoille ja huonokuntoisia laitureita tullaan jatkossa poistamaan.   
 
 Tavoitteen seurannan mittariksi on kirjattu seuraavasti: 
 Mittarit 
 Parannettavien laituripaikkojen lukumäärä sekä laiturialuekohtaisten käyttöasteprosenttien nousut 
nykyisestä tasosta. 
 Tilastotietoa Savonlinnan kaupungin hallinnassa olevista vuokralaituripaikoista: 
 Laiturialueita on yhteensä 40 eri puolilla Savonlinnaa. 
 Laiturialueilla on yhteensä 70 laituria, joissa on yhteensä 1 234 venepaikkaa. Käyttöaste vuonna 2023 
oli 59 %. 
 Laituripaikkojen inventointi toteutettiin vuoden 2023 aikana ja samoin valmisteltiin 
venepaikkavarausjärjestelmän käyttöönotto, joka on nyt vuoden 2024 alkupuolella otettu käyttöön. 
 Laiturimetrejä on yhteensä noin 2 300 m ja laitureiden uudistamisen investointikustannus on karkeasti 
arvioiden noin 1 000 euroa / laiturimetri, jonka lisäksi tulisi vielä vanhojen laitureiden 
purkukustannukset. 
 Käytännössä tämä tarkoittaa, että laiturimassan uusinvestointikustannukset vanhojen laiturien 
purkuineen ovat karkeasti arvioiden 2,5 - 3,0 Me 
 Vuosien 2016-2023 välisenä aikana kaupungin hallinnassa olevien vuokralaituripaikkojen toteutuneet 
investoinnit ovat olleet keskimäärin 25 000 euroa / vuosi. 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023263-31
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
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 Käytännössä tämä on tarkoittanut, että laitureille ei ole pystytty tekemään vuosittain kuin vain 
välttämättömiä kunnossapitoon liittyviä korjaustöitä, koska laitureiden uusinvestointeihin ei ole ollut 
tarpeeksi määrärahoja. 
 Kaupunginvaltuuston 18.12.2023 pitämässä vuoden 2024 talousarviokokouksessa on Satamapalveluiden 
investointeihin kohdennettu 150 000 euroa uusien jätehuolto- ja ympäristömääräysten mukaisten 
septijärjestelmien hankintaan varautumista varten sekä laiturialueiden korjausinvestointien toteutusta 
varten. 
 Kyseisestä 150 000 euron määrärahasta on jo valtuuston 18.12.2023 pitämässä talousarviokokouksessa 
varattu Jukolansalon venelaiturin purkamista ja kulkusillan uudelleen rakentamista varten 50 000 
euroa. 
 Laiturialueiden korjausinvestointien toteutukseen ja mahdollisiin septijärjestelmien hankintoihin 
vuodelle 2024 jää noin 100 000 euroa eli noin 1 400 euroa / laituri. Tämä tarkoittaa, että 
Satamapalveluiden tulee vuoden 2024 tavoitekortteihin kirjatun mukaisesti priorisoida käyttöasteen ja 
laitureiden kunnon perusteella laitureita siten, että laituripaikkoja keskitetään vähintään tyydyttävässä 
kunnossa oleville laituripaikoille ja huonokuntoisia laitureita tullaan jatkossa poistamaan. 
 Investointimäärärahoja ei voi keskittää yhden yksittäisen laiturin uusinvestointiin, koska määräraha ei 
käytännössä riittäisi kuin yhden ison laiturin tai korkeintaan kahden pienemmän laiturin uusimiseen ja 
muita laitureita ei pystyttäisi kauden aikana korjaamaan ollenkaan. 
 Tämän takia Satamapalvelut joutuu priorisoimaan korjaustarpeita ja tekemään vain ja ainoastaan 
kunnossapidollisia korjausinvestointeja esim. lankutusten tai yksittäisten ponttonien/kettinkien ja 
painojen uusimisia laitureille.  
 Kerimäen vierasvenesataman laiturin kunto on tarkastettu ja se on runkorakenteeltaan hyvä, pientä 
pintalankutusten laittoa tehdään kesällä 2024.” 
 
 

3. Käyhkö Ritva  
Liittyminen Luontoviisaat kunnat – hankkeeseen 
Rakennus- ja ympäristölautakunta on käsitellyt asian 24.5.2023 § 72 
”Rakennus- ja ympäristölautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle vastauksena Ritva 
Käyhkön valtuustoaloitteeseen, että Savonlinna liittyy Luontoviisaat kunnat -verkostoon.  
Liittyminen ei aiheuta kuluja. 
Savonlinnan kaupunki nimeää Luontoviisaat kunnat -verkoston johtoryhmän jäseneksi  
kaavoituspäällikkö Päivi Behmin ja verkoston yhteyshenkilöksi kaavasuunnittelija Satu 
Pannilan. Behm ja Pannila ovat antaneet suostumuksensa tehtävään.” 
Talousjohtaja on kaupunginjohtajan pyynnöstä täydentänyt rakennus- ja ympäristölautakunnan  
24.5.2023 §72:ssä käsittelemää valtuustoaloitetta Luontoviisaat kunnat-verkostoon liittymisestä.  
Käsittelyn yhteydessä lautakunta on päätöksessään todennut, että Luontoviisaat kunnat -verkostoon  
liittymisestä ei aiheudu kaupungille kuluja. 
Lautakunnan käsittelyssä on selostettu verkostoon liittymisestä saatavia etuja ja hyötyjä kaupungille. 
Luontoviisaat kunnat -verkostoon liittymiseen liittyen kaupungin henkilöstön arvioidaan käyttävän  
työaikaa karkeasti arvioiden seuraavasti: 
- verkostoon nimetyt henkilöt (2 hlöä), 1 viikko/vuosi 
- ns. poikkitieteellinen toimikunta (Savonlinnan kaupungin sisäinen) kokoontuu arviolta 6 krt/vuosi, 
arvio kestosta 2h/yksi kokoontuminen. Toimikunnan kooksi on karkeasti arvioitu 5 henkilöä. Ryhmän  
kokoonpano täsmentyy mahdollisen liittymispäätöksen myötä. 
 
Edellä lueteltujen hallinnollisten tehtävien kustannus on noin 4000-5000 euroa vuodessa palkka- ja  
henkilösivukustannuksina. Summa on arvioitu keskimääräisestä palkkakustannuksesta TA2024-tason  
pohjalta teknisen toimen maankäyttöpalveluissa. Luontoviisaat kunnat -verkostoon liittymisen  

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023276-13
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yhteydessä ei arvioida tarvittavan lisähenkilöitä vaan tehtävät voidaan hoitaa nykyisin  
henkilöresurssein. Arvioon ei sisälly muita esim. matkakustannuksia. 
 
 

4. Laamanen Kirsti  
Eläkeläisten terveysliikunta, yhteistyö Xamkin ja Tanhuvaaran urheiluopiston kanssa 
Aloite on vapaa-aikatoimella selvitettävänä ja sivistyslautakunta käsittelee asian selvityksen  
valmistuttua. 
 
Kaupunginvaltuusto 15.5.2023 
 

5. Juuti Tero  
Skeittiparkin pohja- ja päällystystyöt 
Kunnallisteknisten palveluiden vastaus: 
”Puistoalue skeittirampille on vuokrattu Asemantien puistoalueelta.” 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 

6. Lipsanen Mervi  
Mieli ry:n koulutus varhaiskasvatuksen ja koulujen henkilöstölle 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asian 8.6.2023 § 119 
”Varhaiskasvatuksen osalta MIELI ry:n järjestämä Eläinlasten rauhametsä -koulutus toteutuu  
syksyllä 2023. Koulutuksessa käsitellään taustateoriaa mielenterveystaitojen vahvistamisesta  
(arjen taidot, itsetunto ja vahvuudet, turva-, tunne- ja kaveritaidot sekä selviytymistaidot).  
Lisäksi käsitellään varhaiskasvatussuunnitelman ja esiopetuksen opetussuunnitelman roolia  
mielenterveystaitojen vahvistamisessa. Koulutuksen tavoitteena on, että henkilöstö tuntee  
lasten mielenterveyden ja mielenterveystaitojen vahvistamisen keinoja varhaiskasvatuksessa. 
 
Perusopetuksen osalta MIELI ry tarjoaa kohdennettuja koulutuksia alakoulujen, yläkoulujen ja  
toisen asteen opettajille. Tämän lisäksi MIELI ry:llä on tarjolla yleisempää  
mielenterveystaitoihin liittyvää koulutusta koko koulun henkilöstölle. Opettajien osalta koko  
henkilöstön kouluttaminen on mahdollista toteuttaa opettajien yhteisinä koulutuspäivinä,  
joille virkaehtosopimuksessa on varattu oma aika. Lukuvuoden 2023-2024 osalta  
virkaehtosopimuksen mukaisten koulutuspäivien sisältöjä ei ole vielä päätetty, mutta  
valtuustoaloitteessa mainittu mielenterveystaitojen vahvistaminen otetaan suunnittelussa  
huomioon.” 
 

7. Stenberg Eija  
Uimahallikuljetusten selvittäminen 
Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 23.1.2024 § 9 
Lautakunta päättää, että valtuustoaloitteessa esitettyjä uimahallikuljetuksia liitoskunnista 
Savonlinnaan (Punkaharju, Savonranta, Kerimäki) ei toteuteta. 
Logistiikkapalveluyksikön vuoden 2024 talousarvion käyttötalouden määrärahoissa ei ole 
katetta uimahallikuljetusten hankkimiseen. Katetta ei ole löydettävissä myöskään teknisen 
toimialan talousarviosta. Lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen loppuun käsitellyksi. 
 

8. Kilpeläinen Pekka  
Esteetön kalastuspaikka 
Aloite on vapaa-aikatoimella selvitettävänä ja sivistyslautakunta käsittelee asian selvityksen  
valmistuttua. 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023263-30
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024391-9
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9. Niemelä Sanna  

Pride-yhteistyökumppani 
Kaupunginhallitus on 21.8.2023 § 248 kohdalla päättänyt asiasta ja liputuksesta Pride- 
tapahtumassa. 
   

10. Suomalainen Tuukka 
Miljoona roskapussia -haasteeseen osallistuminen 
Kunnallisteknisten palvelujen vastaus: Haasteeseen on osallistuttu ja haaste on päättynyt. 
 Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 

11. Tynkkynen Jonne  
Konekeskuksen kustannustehokkuuden selvittäminen 
Kunnallisteknisten palvelujen vastaus: 
Kunnallistekniset palvelut esitti vuoden 2024 talousarvioon konsulttimäärärahaa, että  
Konekeskuksen kustannustehokkuusselvitys olisi voitu teetättää ulkopuolisella selvityksen  
tekijällä, mutta valtuuston talousarviokokouksessa esitys ei saanut tarvittavaa kannatusta. 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 

12. Tynkkynen Jonne  
Lentoliikenteen vaihtoehtojen selvittäminen 
Elinkeinojaosto on käsitellyt asian 20.6.2023 § 91  
”Lentoliikenteen kilpailutus vuosille 2023 -2025 on käsitelty elinkeinojaoston kokouksessa 6.4.2023 §  
58. Elinkeinojaosto päätöksellään linjasi kilpaillutuksen toteutettavaksi Traficom:n suosituksen  
mukaisesti siten, että kilpailutetaan vähintään 21 paikkainen lentokone Savonlinna - Helsinki välille ja  
lentoaikataulu siten, että lennetään normaalisti viikossa 7 edestakaista lentovuoroa ja  
oopperakaudella 6 edestakaista vuoroa ja loma-aikoina ei pääsääntöisesti lennetä. Elinkeinojaoston  
päätös on esityslistaliitteenä Liite  B Elj 6.4.2023 § 58 lentoliikenteen kilpailutus vuosille 2023-2025 
 
Näillä askelmerkeillä on Savonlinnan kaupunki ja Liikenne- ja viestintävirasto ovat sopineet  
kilpailutuksen toteuttamisesta. Liikenne- ja viestintävirasto on avannut kilpailutuksen ja ,tarjousaika  
päättyy 12.7 2023. 
Kilpailutuksen aikataulutavoitteena on se, että lentoliikenne jatkuu keskeytyksettä voimassaolevan  
lentoliiikennesopimuksen päättyessä 
 6.10.2023. Tarjouspyyntö on esityslistaliitteenä Liite C Invitation to Tender Savonlinna PSO 2023- 
2025. 
 
Jos Savonlinnan kaupunki haluaisi muuttaa kilpailutuksen ehtoja, kilpailutus pitäisi keskeyttää ja 
Savonlinnan kaupungin päästä yhteisymmärrykseen Liikenne- ja viestintäviraston kanssa siitä, että 
kilpailutus käynnistettäisiin uudelleen uusin ehdoin. Joka tapauksessa lentoliikenteeseen tulisi usean 
kuukauden mittainen tauko 
 
 Liikenne- ja viestintävirasto on tilannut selvityksen: Lentoliikenteen julkisen palveluvelvoitteen  
oikeatasoisuuden arviointi - Savonlinna Loppuraportti 21.3.2023. Selvitys on esityslistaliitteenä Liite D  
Raportti Savonlinna oikeatasoisuus.” 
 

13. Tynkkynen Jonne  
Ostolaskutietojen julkaiseminen 
Talousjohtaja on vastannut aloitteen tekijälle 8.6.2023 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023305-11
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023274-6
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”Savonlinnan kaupungin talouspalveluissa on ollut vielä vuonna 2022 käytössä Visman Workflow- 
järjestelmä ostolaskujen kierrättämiseen ja hyväksymiseen. Järjestelmä tuli teknisen käyttöikänsä  
päähän vuoden 2022 lopulla, jolloin Talouspalveluissa tehtiin ostolaskujen käsittelyjärjestelmän  
versionvaihto. Uuden järjestelmän käyttöönottaminen aloitettiin lokakuun alusta 2022, jolloin 
käyttöön otettiin Visman Approval-järjestelmä. Samalla Visman Workflowjärjestelmästä luovuttiin  
vaiheittain vuoden 2022 loppuun mennessä. 
Visman vanhasta Workflow-järjestelmästä arkistotallennettujen aineistojen tuottaminen sähköiseen,  
julkaistavaan muotoon vaatii erillisen tilauksen järjestelmätoimittajalle. Saatujen tietopyyntöjen  
myötä työmäärää ja kustannuksia on selvitetty yhdessä järjestelmätoimittajan kanssa. Omana työnä  
aineiston tuottaminen olisi vaatinut useamman työpäivän työpanoksen eikä siihen talouspalveluilla  
ole henkilöresursseja. Järjestelmätoimittajalta tilattuna aineistojen tuottaminen olisi tapahtunut  
erillisenä, laskutettavana aineistopyyntönä. Hinta-arvio oli muutamia tuhansia euroja. Aineistoon olisi  
pitänyt tehdä aineiston tuottamisen lisäksi joka tapauksessa omin voimin myös manuaalista  
muokkaustyötä. 
Uusi, käyttöönotettu järjestelmä mahdollistaa laskuaineiston teknisen tuottamisen excel-aineistona  
helpommin ja nopeammin, omin voimin. Sähköisen ostolaskudatan tuottamisen mahdollisuuksia  
uuden järjestelmäversion avulla on jo aloitettu selvittää Talouspalveluissavuoden 2023 alkupuolella.  
Tarkoituksena on selvittää ja tuottaa sähköiseen muotoon ostolaskuaineisto joko kuukausittaisena tai 
vuosittaisena aineistona. Julkaisupaikkana voisi olla joko Savonlinnan kaupungin nettisivut tai jokin  
julkinen data-alusta, esim. avoindata.fi. Aineiston sisällön osalta miettimistä on aloitettu. 
Ostolaskujen julkaisemisen edut: 
Julkaistava ostolaskuaineisto varmasti parantaa kaupungin kustannusten läpinäkyvyyttä ja lisää  
avoimuutta. Datan julkaiseminen vähentää tietopyyntöihin vastaamiseen käytettävää työmäärää 
Talouspalveluiden organisaatiossa. Ulkoisten kustannusten määrä on järjestelmäpäivityksen myötä  
pienentynyt, joten projektia on kustannusten pohjalta nyt järkevää lähteä tarkemmin selvittämään, 
kuten on jo aloitettukin. On kuitenkin muistettava, että ostolaskudatan avaaminen on kunnille  
vapaaehtoista, eli laista tulevaa velvoitetta siihen ei ole. 
Ostolaskujen julkaisemisessa huomioitavia seikkoja, riskejä: 
Ostolaskudatan avaamisen yhteydessä tulee ottaa huomioon: 
- EU:n yleinen tietosuoja-asetus 2016/679 (GDPR) 
- Tietosuojalaki 1050/2018 
- Julkisuuslaki 621/1999 
- Tiedonhallintalaki 906/2019 
- Laki digitaalisten palveluiden tarjoamisesta 306/2019 
- Kirjanpitolaki 1336/1997, suoriteperiaate (mille vuodelle tapahtumat 
kirjataan) 
- VM:n asetus kunnan taloustietojen sisällöstä ja teknisistä 
kuvauksista, 488/2022 (vuoden 2022 osalta) 
- kirjanpitolautakunnan kuntajaoston yleisohjeet ja lausunnot 
- arvonlisäverolaki (erotellaan ALV laskuilla) 1501/1993 
Edellä mainituista merkittävimpiä datan julkaisemiseen vaikuttavia ja ohjaavia säädöksiä sisältävät  
EU:n yleinen tietosuoja-asetus ja Julkisuuslaki. On varmistettava, että julkaistava tietosisältö on  
toisaalta riittävä, mutta ei liian laaja. 
Savonlinnan kaupungille saapuvissa ostolaskuissa on myös ns. sensitiivistä dataa (esim. henkilöiden  
nimiä, sosiaalipalveluiden asiakkuuksia, tukitoimia, myönnettyjä avustuksia), jotka tulee poistaa 
julkisuuslain mukaisesti aineistosta. Kuntaliiton suositus (Kuntaliitto: Kuntien ja kuntayhtymien  
ostolaskudatan avaamisen ohje, 2021) muistuttaa hyvin, että avoin data ja julkinen tieto eivät ole sama  
asia, vaan niihin liittyy olennainen käsitteellinen ero. Avoin data tulee olla julkista tietoa, mutta kaikki  
julkinen tieto ei ole avointa dataa. Tämä tarkoittaa sitä, että vaikka kunnan ostot ovat julkista tietoa,  
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kaikkia yksittäisiä laskuja ei ole tarpeen julkaista yleisessä tietoverkossa koneluettavassa muodossa ja  
avoimin lisenssein, jolloin se on helposti yhdisteltävissä muihin tietoihin. 
On myös huomioitava AURA-palveluluokkien sisällöt - tässä erityisesti sote-kustannuksiin liittyvät  
erät, joissa voi myös olla sensitiiviseksi luokiteltavaa tietoa. Osaa datasta on mahdollisesti summattava  
ennen julkaisua, jotta ei vaaranneta henkilötietojen suojaa. On huomattava, että kaupungin  
ostolaskuaineisto muodostaa henkilörekisterin ja rekisterinpitäjällä on tietosuojalainsäädännön  
mukaisesti velvollisuus huolehtia siitä, että yksityisyyden suoja ei vaarannu. 
Ulkoisten, aineiston tuottamisesta aiheutuvien kustannusten ohella on huomioitava, että tuotettavan  
ostolaskuaineiston tekeminen ja muokkaaminen vaatii organisaatiossa henkilöresursseja. Tehtävään  
on koulutettava vastuuhenkilö ja varahenkilö.  
Talouspalveluissa pitää miettiä tiedon julkistamisen prosessi ja sen työnjaot, tarkistuspisteet 
sekä vastuut. Julkaistavassa aineistossa olevat tilinumerot vastaavat kunakin tilivuonna voimassa  
olevaa AURA-ohjeistusta. On huomioitava, että AURA-ohjeistus yleensä hieman muuttuu vuosittain.  
Muutokset on huomioitava aina kulloinkin tuotettavassa aineistossa. Kyseessä ei siis ole kerran  
määriteltävä aineistosisältö vaan muuttuva tietosisältö. Kyseessä ei ole nopea, yksinkertainen  
kertatehtävä. 
Ostolaskudatan avaamista suunniteltaessa on projektissa huomioitava 
useita seikkoja: muodostettava kokonaiskuva siitä, mitä ollaan tekemässä ts. talousprosessien  
riippuvuudet, vaadittavat kertaluonteiset investoinnit, syntyvät toistuvat kustannukset,  
tietosuojakysymysten tarkka läpikäyminen yhdessä tietosuojavastaavan kanssa, mahdollisuus 
automatisoida aineiston tuottamista (järjestelmävaatimukset). Olisi myös suuresti eduksi, mikäli  
tuotettavaa aineistoa pystyttäisiin hyödyntämään tiedolla johtamisessa myös omassa organisaatiossa,  
ei siis vain muiden, ulkopuolisten toimijoiden toimesta. 
Edellä kuvatun projektityön lisäksi on huomioitava, että ostolaskudatan avaaminen vaatii  
Hallintosäännön mukaisen päätöksen ennen datan julkaisua. Talouspalveluiden tarkoituksena on  
arvioida datan tuottamisen mahdollisuudet, riskit ja muut näkökohdat sekä tuoda esitys 
tästä kokonaisuudesta hallintojohtaja-kaupungin lakimiehen arvioitavaksi rekisterinpitäjänä ja  
edelleen kaupunginhallituksen päätettäväksi. Kaupunginhallitus vastaa tiedonhallinnan ja 
asiakirjahallinnon järjestämisestä Savonlinnan kaupungin osalta.” 
 
Kaupunginvaltuusto 12.6.2023 
 

14. Kosonen Seppo  
Veneluiska Savonrannalle 
Satamapäällikön on vastannut aloitteen tekijälle käsittelyaikataulusta: Olet tehnyt aloitteen  
Savonrannalle uuden veneluiskan rakentamiseen. 
Otetaan aloite käsittelyyn ja palataan asiaan myöhemmin. 
Aikataulu kesä 2024, jolloin asia tutkitaan:  nykyisen luiskan leventäminen tai uuden rakentaminen. 
 Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 
 

15. Mutikainen Jarmo, Metsälä Sanna  
Caravaanari-alueen perustaminen Kerimäelle 
Kunnallisteknisten palvelujen vastaus: Asia on valmistelussa ja menossa teknisen lautakunnan  
käsittelyyn v. 2024 alkupuolella 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 
 
 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5
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Kaupunginvaltuusto 11.9.2023 
 

16. Käyhkö Ritva  
Palokin koskien vapauttaminen 
Rakennus- ja ympäristölautakunta on käsitellyt asian 21.2.2024 § 35 
ote asian käsittelystä: ”Ympäristöpäällikkö on ilmoittanut heti aloitteen tekijälle vastauksen  
valmistelun ajankohdaksi joulukuun 2023. Koska tilanne vaikuttaa elävän tämän Orpon  
hallitusohjelmaan aukikirjoitetun kohteen, Palokin koskien vapauttamisen (mahdollisen  
toteutumisen) suhteen, niin aloitteeseen vastaamisessa on jääty seuraamaan tilanteen  
kehittymistä. Mediatietojen mukaan asia tuli valmistelematta hallitusohjelmaan, ts. etukäteen  
sopimatta voimalaitosten omistajan kanssa. Joka tapauksessa asian toteutuminen kestää  
nykyisen hallituskauden yli 2030-luvun puolelle asti. 
Voimalaitokset ovat Pohjois-Karjalan Sähkön omistuksessa (josta Savonlinnan kaupungin omistusosuus 
on marginaalisen pieni) eikä PKS ole luopumassa voimalaitoksistaan ilman suurta korvausta (uusimpien 
tietojen mukaan vaadittava korvaus olisi jopa 50 milj. euroa), jonka saaminen valtion talousarvioon 
tulevina vuosina ja tulevien hallitusten toimesta jää nähtäväksi. 
 Savonlinnan kaupungilla ei ajantasaista tietoa, miten valtion ja PKS:n välisissä keskusteluissa on edetty 
eikä niiden aikataulusta. Esillä on ollut myös vaihtoehtoehtona Palokin koskien vain osittainen 
avaaminen (ns. Nälönvirta -vaihtoehto), jota PKS:n taholta on valmisteltu. Nälönvirta -vaihtoehdon 
heikkous on siinä, että sen ei ole arvioitu auttavan järvilohen suojelussa. Nälönvirtamallin valitsemisesta 
seuraisi runsaasti valituksia, ja oikeusprosessien kestoa ja lopputulosta on vaikea arvioida. 
Asia ole miltään osin Savonlinnan kaupungin hoidettavissa, vaan se kuuluu valtiolle maa- ja 
metsätalousministerin tehtäväalueelle. Savonlinnan kaupunki voi kuitenkin ilmaista tukensa asialle ja 
viedä tätä viestiä yhdessä Saimaan alueen kansanedustajien kautta maa- ja metsätalousministerille.” 
 
Kaupunginvaltuusto 18.12.2023 
 

17. Koskela Jouni  
Konttisauna talviuimareille 
Aloite on vapaa-aikatoimella selvitettävänä ja sivistyslautakunta käsittelee asian selvityksen  
valmistuttua. 
 

18. Kokko Lea  
Koirapuisto Punkaharjulle 
Kunnallisteknisten palvelujen vastaus: Asia valmistellaan teknisen lautakunnan käsittelyyn v.  
2024 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 13.2.2024 § 41 ja 7.3.2024 § 47  
 
 

19. Härkönen Heikki  
Lähikoulujen turvaaminen 
Aloite on sivistystoimessa valmistelussa selvitettävänä ja sivistyslautakunta käsittelee asian  
kevään 2024 aikana. 

https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024401-16
https://savonlinna.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024432-5

